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 

 مجلس حقوق الإنسان
 الدورة الثامنة والعشرون

 من جدول الأعمال 10البند 
 وبناء القدرات المساعدة التقنية

موجهة إلى  مفويىية اممى   2015نيسان/أبريل  1مذكرة شفوية مؤرخة   
المتحدة السامية لحقوق الإنسان من البعثة الدائمة لليابان لدى مكتى  

 امم  المتحدة وسائر المنظمات الدولية في جنيف
مفوضاية الأما   تهدي البعثة الدائمة لليابان لدى المنظمات الدولية في جنيف تحياتهاا لى 

المتحدة السامية لحقاو  انسساان ورفاا أا تحن تحياه تياي اعليقاات الوماة الياباان علاد بياان و اد 
مان جادول  10، في لتاار اقأاا في الااد تحاب البناد 2015آذار/ماار   25الاتحاد الاوسا  في 

 تحعمال الدورة الثامنة والعفارن لمجلس اقو  انسسان.
ن من المفوضاية الساامية التف اه بتعماي  ااذك الماذشاة الفافورة وااجو البعثة الدائمة لليابا 

ماان  10وما قأااا شوقيقااة ماان وقااائ  الاادورة الثامنااة والعفااارن لمجلااس اقااو  انسسااان تحااب البنااد 
 جدول الأعمال.
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Annex  

[English only] 

  Statement of the Government of Japan in relation to the 
statement made by the delegation of the Russian Federation 
in its right of reply under item 10 of the twenty-eighth session 
of the Human Rights Council 

 This statement refers to the statement made by the Delegation of the Russian 

Federation in its right of reply under item 10 of the twenty-eighth session of the Human 

Rights Council on March 25, 2015, which quoted a statement made by Mr. Yukio 

Hatoyama, former Prime Minister of Japan, regarding the situation in Crimea. 

 Mr. Hatoyama recently visited Crimea in his personal capacity, and the remarks he 

made there are utterly different from the position of the Government of Japan. The 

Government of Japan has expressed that his acts and remarks during his stay in Crimea 

were imprudent and regrettable. The Government of Japan emphasizes that there has been 

no change in its position regarding the current situation in Crimea. 

    


